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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie gesteld heeft. 
 
Vraag 1: 
Is het aantal meldingen van overlast door illegale lozingen op de milieuperrons toegenomen sinds de 
afvalzakken nog maar eens per twee weken worden opgehaald? 

 
Antwoord 1: 
Over het algemeen constateren we een toename in het aantal meldingen op milieuperrons, een trend 
die al sinds 2017 waarneembaar is. Opvallend genoeg is er in het eerste en tweede kwartaal van 
2022, nadat per 1 januari 2022 de ophaalfrequentie van restafval werd verminderd tot eens per twee 
weken, geen sprake van een aanzienlijke stijging in het aantal meldingen in vergelijking met het 
voorgaande jaar. 
 
Overigens betreft het hier meldingen afkomstig van burgers, waarbij ruis kan optreden (bijvoorbeeld 
doordat meerdere meldingen betrekking hebben op dezelfde situatie) en waarbij de specifieke 
melding geen gedetailleerde informatie verschaft over de mate van vervuiling en het specifieke type 
vervuiling. 
 
Vraag 2: 
Kan het college ons voorzien van de aantallen meldingen van overlast door illegale lozingen van 
huis-, tuin- en keukenafval op milieuperrons en op overige plekken in de gemeente in de jaren tussen 
2020 en heden? 
 
Antwoord 2: 
We gaan ervan uit dat u met ‘illegale lozingen op milieuperrons’ doelt op bijplaatsingen van afval op 
de milieuperrons. In ons meldingssysteem Melddesk kennen we verschillende categorieën. De 
categorie die het beste aansluit bij deze term is de categorie ‘Milieuperron vervuild’. In de 
onderstaande tabel worden de aantallen meldingen binnen deze categorie per kwartaal 
weergegeven gedurende de periode 2017-medio 2023. De jaren 2017 tot en met 2019 zijn 
inbegrepen om de opwaartse trend van het aantal meldingen van bijplaatsingen op milieuperrons 
explicieter weer te geven. 
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Milieuperron vervuild 
 

 
 
We gaan ervan uit dat u met ‘illegale lozingen van huis-, tuin- en keukenafval op overige plekken in 
de gemeente’ doelt op illegale dumpingen in de openbare ruimte. Het aantal meldingen van 'illegale 
dumpingen' in de openbare ruimte is in onderstaande tabel weergegeven.  
 
Illegale dumpingen in de openbare ruimte 

 
 
Onderstaand volgt een overzicht van observaties: 

 Tijdens de jaren van de pandemie (2020-2022) zien we aanzienlijk hogere aantallen 
meldingen van illegale dumpingen in vergelijking met voorgaande jaren (2017-2019). 

 Het jaar 2020 had het hoogste totale aantal meldingen van illegale dumpingen, wat 
hoogstwaarschijnlijk verband houdt met de lockdowns en impact van de pandemie. 

 Het aantal meldingen van illegale dumpingen in het eerste en tweede kwartaal van 2023 
vertoont een opmerkelijke daling in vergelijking met de voorgaande jaren (2020-2022).  

 
Het is belangrijk op te merken dat, niet enkel in Maastricht maar landelijk, de stijging in aantal 
meldingen van illegale dumpingen tijdens de pandemie mogelijk verband houdt met verstoringen in 
de reguliere afvalinzamelingssystemen, veranderend gedrag van burgers, economische 
omstandigheden en andere factoren die specifiek kunnen zijn voor de pandemieperiode.  
 
 
  

Aantal van Meldingnr         

Kwartaal 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Eindtotaal 

1 24 25 29 67 103 105 153 506 

2 25 62 23 65 118 124 185 602 

3 26 68 55 66 93 253 191 752 

4 18 79 38 182 97 176  590 

Eindtotaal 93 234 145 380 411 658 529 2450 

Aantal van Meldingnr         
Kwartaal 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 Eindtotaal 

1 1076 985 731 1467 1418 1648 1187 8512 

2 1176 1252 840 1748 1543 1683 1373 9615 

3 1318 1426 1272 1951 1791 1910 1725 11393 

4 1101 1099 1225 1586 1402 1482  7895 

Eindtotaal 4671 4762 4068 6752 6154 6723 4285 37415 
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Vraag 3: 
Is het college met de SP van mening dat het - zeker in de zomermaanden - erg onhygiënisch en 
potentieel gevaarlijk voor de volksgezondheid is om mensen die niet in het bezit zijn van een kliko, of 
die niet in de buurt wonen van een ondergrondse stortkoker voor huis-, tuin- en keukenafval, twee 
weken op te zadelen met volle vuilniszakken vol etensresten in hun woning, trappenhuis of kelder, of 
op hun balkon? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 3: 
Het college is een andere mening toegedaan. Het huidige systeem is ingericht op het scheiden van 
huishoudelijk afval. Inwoners zijn wettelijk verplicht om gft+E te scheiden van restafval en daarmee 
gescheiden aan te bieden. Het correct scheiden van gft+E van restafval helpt overlast voorkomen en 
draagt bij aan het handhaven van hygiëne. Het is mogelijk om gft+E wekelijks en gratis aan te bieden 
aan huis. Bovendien zijn gemeenten wettelijk verplicht om gft+E gescheiden in te zamelen en deze 
verplichting vindt zijn grondslag in het ‘Besluit gescheiden inzameling huishoudelijk afvalstoffen’.  
 
Voor plastic, blik, drankkartons (PBD) en luiers en incontinentiemateriaal bestaat de mogelijkheid om 
te allen tijde gratis gebruik te maken van een milieuperron. Hierdoor zou het restafval nauwelijks 
meer (onhygiënisch) afval hoeven te bevatten dat geurhinder en overlast veroorzaakt. Wanneer 
inwoners ook deze afvalfracties correct gescheiden afvoeren, is de hoeveelheid restafval, welke via 
de tariefzak afgevoerd dient te worden, nog maar minimaal. Uiteraard ziet het college ook dat in de 
praktijk deze strikte scheiding niet gevolgd wordt. 

 
Vraag 4: 
Is het college bereid om te onderzoeken of het mogelijk is om de frequentie van het ophalen van de 
afvalzakken op (zeer) korte termijn te verhogen naar één keer per week, om zo het aantal illegale 
lozingen te beperken en de algehele hygiëne en volksgezondheid in de stad te verbeteren? Zo nee, 
waarom niet? 
 
Antwoord 4: 
Nee. In de raadsvergadering van 12 januari 2022 hebben diverse raadsfracties aangegeven in deze 
raadsperiode behoefte te hebben aan nieuwe (afwegings)kaders voor het gemeentelijke afvalbeleid 
en het daaraan gekoppeld inzamelsysteem. Dat proces loopt nog en zal in het eerste kwartaal van 
2024 aan u voorgelegd worden. Naast voornoemde procedurele afspraak kan ook om andere 
redenen niet zo maar snel op een andere frequentie overgeschakeld worden. Voor verhoging van de 
frequentie zal meer personele inzet nodig zijn in een krappe arbeidsmarkt , met steeds strengere  
arbonormen, zullen roosters en routes en jaarkalenders aangepast moeten worden en zullen ook 
financiële gevolgen in beeld gebracht moeten worden, waarna een raadsbesluit nodig is omdat de 
raad deze bevoegdheid aan zich heeft gehouden. 
 
 
Hoogachtend, 
Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 
 
 
 
 
 
 
John Aarts 
Wethouder Mobiliteit, Stadsbeheer, Duurzaamheid en Hospitality 
 


